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Jurubita (FIC): Atragerea investitiilor straine trebuie sa fie o prioritate pentru

România

Referindu-se la medicamentul Euthyrox, esential pentru pacientii cu afectiuni tiroidiene, Tataru a aratat ca

se fac importuri pentru a suplimenta dozele.

 

Atragerea investitiilor straine trebuie sa fie una dintre prioritatile României în ceea ce priveste planul de relansare

a economiei, mai ales ca exista o competitie la nivel regional, iar România are multe de îmbunatatit la acest

capitol, a declarat, miercuri, Ramona Jurubita, presedintele Consiliului Investitorilor Straini (FIC), într-o

conferinta de profil.

 

Ea a precizat ca apreciaza schimbarea de paradigma în ceea ce priveste planul de relansare prezentat de actualul

Guvern, strategie care se bazeaza pe investitii.

 

"Trebuie sa lucram la nivelul investitiilor private. Atragerea investitiilor straine trebuie sa fie o prioritate pentru

România, mai ales ca suntem într-o competitie regionala pe acest segment. Noi facem la fiecare doi ani un raport

al investitiilor straine în România si urmeaza sa lansam, în câteva saptamâni, raportul pe ultimii doi ani.

Performanta României în ceea ce priveste atragerea de investitii straine are multe de îmbunatatit în acest sens", a

aratat Jurubita.

 

Potrivit acesteia, exista prognoze care estimeaza o scadere a investitiilor de 40% la nivel mondial, tendinta care se

va reflecta si în România.

 

"Este evident ca acest lucru se va reflecta si în România. OECD estimeaza, la rândul sau, o scadere de 30%, ceea

ce nu este o noutate, având în vedere contextul pe care îl avem", a precizat reprezentanta investitorilor straini.

 

"Fluxul investitional a fost de -330 miliarde de lei, comparativ cu un plus de 2.000 de miliarde anul trecut, dar un

lucru important se refera la distributia acestora pe sectoare: 50% dintre investitii merg înspre servicii. Însa dintre

acestea doar 5% sunt îndreptate catre sectorul high-tech, care genereaza valoare adaugata, spre comparatie cu

Ungaria, unde ponderea este de 50%, Polonia 18%, Cehia 15% din totalul atras în sectorul serviciilor", a sustinut

Jurubita.

 

În acest context, este nevoie de colaborare între stat si mediul privat, dar si între autoritatile statului, a continuat ea,

referindu-se la votul de marti din Parlament privind majorarea cu 40% a pensiilor.

 

"Deciziile autoritatilor ar trebui sa aiba o viziune mai presus de ciclul electoral de patru ani. Incertitudinea este

crescuta, iar mediul de afaceri trebuie sa ia decizii cu privire la pozitionarea în perioada urmatoare fata de piata si

fata de clienti. De exemplu, cum va arata viitorul angajatului, cum ne vom reîntoarce la sau daca ne vom reîntoarce

la ceea ce era, raspunsul trebuie gasit împreuna cu angajatii, cu colaboratorii", a mai spus responsabilul FIC în

cadrul Forbes CEE Forum.
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